
 

ALLERØD 

KOMMUNE 

 

 

Møde nr. 15 
 
Rådet for Bæredygtig Udvikling i Allerød holder møde torsdag den 11. november 2021 
kl. 16:00 - 18.00 mødelokale H på rådhuset.  
 
Medlemmer: Merete Them Kjølholm, Nicolai Abildskov Pallisborg, Anders Damm-
Frydenberg, Svava Lykkegaard Hansen, Hans Philipsen, Marianne Thorsø Nielsen, Tommy 
Dal, Lars Jonsson, Henning Mortensen, John Frandsen, Nils Henrik Christiansen, og Tanja 
Cederholm, Karna Lønne 
  
Øvrige: Niels Erik von Freiesleben og Annette Pedersen (ref.) 
 
Afbud: Merete Them Kjølholm, Nicolai Abildskov Pallisborg, Anders Damm-Frydenberg, 
Karna Lønne, Niels Erik von Freiesleben; Henning Mortensen. 
 
Ikke til stede: John Frandsen og Nils Henrik Christianen 
 

 

1. Bemærkninger til dagsordenen  

Indledning  Sidste møde i denne byrådsperiode 

 

   
   
Beslutning  Tommy har underpunkter til punkt 5 og 7 

 

Marianne har også noget under punkt 5 

 

 

 

2. Godkendelse af referat fra sidste møde 

 

Indledning  Kommentarer:  

På sidste møde evaluerende rådet deres arbejde. Det danner 

udgangspunkt for punkt 7. 

 

Hans har skrevet en pressemeddelelse om samtalemødet som er bragt 

i Allerød Nyt. 
 

   
   



Rådet for Bæredygtig Udvikling i Allerød  2 

Beslutning  Referat godkendt 

 

 

3. Orientering om kampagen ”Vild Kommune” i Allerød 

Indledning  Linda Bredahl fra forvaltningen holdt et kort oplæg om initiativer i 
forbindelse med ”Vild Kommune”. Linda opfordrede 
medlemmerne af RBU til at tale med deres bagland om at 
medvirke til øge opmærksomheden om indsatser, der kan fremme 
biodiversitet og evt. igangsætte konkrete initiativer 
 
Linda præsenterede, hvad kommunen har gjort og hvad 
kommunen vil gøre i foråret 2022. Bl.a. en event for virksomheder 
om biodiversitet. Andre eksempler på konkrete initiativer:  
 

 3 grundejerforeninger har henvendt sig for at arbejde med 
biodiversitet. 

 3 virksomheder er også i gang. 

 Driften på park og vej har fået instruks om slå anderledes og på 
andre tidspunkter. 

 
Kommentarer: 
Eventen kunne med fordel udvikles i samarbejde i Nordsjællands 
landboforening, som gerne vil hjælpe virksomhederne med en 
indsats ift. biodiversitet. 
 
Der er et ønske om at få en kontaktliste til folk i kommunen som 
arbejder med emnet, både i forvaltningen og på materielgården. 
Og hvem man kan kontakte for at få en person med viden om 
konkrete initiativer ift. biodiversitet på besøg.  
 
Opfordring til at tænke klimatilpasning og biodiversitet sammen. 
 
Opfordring til at gøre det nemt og konkret for borgerne. 
 
Opfordringer til at bruge borgertip til at indberette arealer, der er 
egnet til mere biodiversitet. 
 

   
   
Beslutning  Lindas kontaktoplysninger kommer ud med referatet. 

Kontaktoplysninger til Linda Bredahl:  

E-mail: libj@alleroed.dk 

Direkte telefonnr. : 48 100 315 

 

 

 

mailto:libj@alleroed.dk
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4. RBU’s deltagelse i Folkemødet og Bæredygtig borgerdag - 

evaluering 

Indledning  Evaluering af rådets deltagelse og arrangement – og 
læringspunkter til fremtiden 
v/ Tanja og Hans 
 
Folkemødet: 
Rådet havde arrangeret foredrag med norsk arkitektfirma som er 
førende ift. bæredygtigt byggeri i forbindelse med Folkemødet. 
 
Tidspunkt for rådets arrangement – fredag eftermiddag, var måske 
ikke det bedste tidspunkt. Stedet fungerede godt.  
 
Samarbejdet med biblioteket er perfekt.  
 
Det er kritisabelt, at de udlæg, som en lille forening har haft i 
forbindelse bæredygtig borgerdag først kom retur efter 2 måneder 
– og efter mange rykkere. 
 
Bæredygtig borgerdag og samarbejdet om det fungerede 
fantastisk. 
 

   
   
Beslutning  RBU foreslår, at folkemødet bliver evalueret – generelt. 

Hans sender, på vegne af rådet, en opfordring til sekretariatet. 
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5. Samtalemøde - udviklingspunkter 

Indledning  

 

 

Kom der ønsker og erfaringer frem som skal bæres videre af et 
kommende Råd for Bæredygtig Udvikling eller andre? 
v/ Marianne 
 
Forløb af mødet: 
Politikerne udtrykte at de godt kunne lide mødeformen. De vil 
gerne drøfte specifikke emner og hvad man kan gøre. 
 
Læringspunkter: 
Der var en drøftelse af, hvordan politikerne kan få mere viden om 
bæredygtighed. 
 
Rådet overvejer, om de skal invitere det nye byråd ind til et 
bæredygtighedsmøde med oplæg. 
 
Inspiration fra KIU, som invitere repræsentanter fra 
idrætsforeningerne til ordinære møder 2 gange om året. 
 
RBU drøftede en ide om at der laves en samlet portal, der retter 
sig mod borgerne om alle de bæredygtige tiltag. 
 
 

   
   
Beslutning  RBU vil gerne videreføre to initiativer: 

- At får oprettet en portal der kan samle initiativerne 
- At afholde en udviklingsworkshop som opstart på det kommende 

råds arbejde, hvis der nedsættes et nyt RBU. 
 

Rådet opfordre til at et nyt råd på deres første møde genovervejer 

kommissoriet for rådets arbejde og sender et nyt forslag til 

godkendelse i byrådets. 

 

 

6. Kommunens modtagelse af nye borgere – opsamling fra sidst 

Indledning  

 

 

Skal og vil det nuværende RBU udarbejde et oplæg med gode råd 
og ideer til hvad der yderligere kan gøres for at byde nye borgere 
velkommen? 
 
På sidste møde blev der drøftet nogle ideer. Er der nogen i rådet 
som vil arbejde videre med disse – og evt. overlevere til et nyt 
RBU? 
 
v/ Svava og Tanja 
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Beslutning  Rådet beder et kommende råd om at bære det videre til et nyt  

 

 

7. Evaluering af arbejdet i Rådet for Bæredygtig Udvikling 

Indledning    

 

 

Hvad har fungeret godt – og hvad kunne ændres? 
v/ Hans 
 
Ud over pointerne fra forrige møde, drøftede rådet følgende: 
 
Det foreslås, at et fremtidigt råd på hvert møde sender et godt 
bæredygtigt råd videre til byrådet. Find inspiration i forvaltningens 
arbejde og i nyheder fra Concito 
 
Rådet vil gerne sende en opfordring til fagudvalgene, om at de 
inviterer de frivillige foreninger ind til drøftelse. 
 
Nyt råd opfordres til at holde en udviklingsworkshop som opstart 
på et kommende råds arbejde. 
 
Der var en del kandidater til byrådsvalget som ikke pt. sidder i 
byrådet. Et nyt råd opfordres til at tage kontakt til byrådet for at 
drøfte bæredygtige temaer. 
 
Det overvejes, om der skal inviteres nogle nye personer ind i RBU. 
 
RBU kunne med fordel komme lidt mere ud over rampen ift. at 
starte samtaler og dialog. Dialogen virker. 
 
RBU skal måske beskæftige sig med mere konkrete ting 
 
Forslag til nyt punkt til dagsordenen: Nyt fra det politiske liv.  
 
 

   
   
Beslutning   Forslagene oversendes til et nyt Råd for Bæredygtig Udvikling, 

hvis byrådet beslutter at nedsætte et sådannet. 

 

 

 

8. Nyt fra forvaltningens miljø- og bæredygtighedsarbejde 
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Indledning    

 

 

v/ Niels Erik von Freiesleben 
Forvaltningen informere om planerne for information om 
bæredygtig varmeplanlægning og planer for inddragelse ifm. 
udarbejdelsen af en kommende handlingsplan for biodiversitet. 
 
 

   
   
Beslutning  Rådet opfordre til at en kommende handlingsplan for biodiversitet 

udarbejdes ved at nedsættes et §17, stk. 4 udvalg med et 

handlingsorienteret fokus. 

 

RBU opfordrede til en mere tydelig information om planer for 
fjernvarme udbygning – også gerne blot information om hvornår 
forvaltningen forventes at kunne blive mere konkret ift. hvilke 
områder, der bliver udpeget til fjernvarmeområder. 
 

 

 

 

9. Nyt fra foreningerne, herunder hvem der ønsker at fortsætte i 

rådet 

 

Indledning  Hvem ønsker at fortsætte i rådet? 

Andre bæredygtige nyheder fra foreningerne 

 

   
   
Beslutning  Nordsjællands Landboforening vil gerne fortsætte 

 

Tanja fra LO hovedstaden stopper men Henrik Tonnesen fra NNF 

ønsker evt. at træde ind i rådet i stedet for. 

 

Hans stopper som formand – og men fortsætter muligvis som menigt 

medlem, det er ikke endeligt afklaret i DN. 

 

Marianne fortsætter i sin egenskab af formand for Grøn Guide 

 

Svava fortsætter  

 

Henning fra Røde kors fortsætter ikke. Rådet sender en opfordring 

til den nye formand for Røde kors. 
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10. Pressemeddelelser 

Indledning   

   
   
Beslutning   

 

 

 

11. Eventuelt 

Indledning   

   
   
Beslutning   

 

 

 

 


